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Referat af møde i Udsatterådet 
torsdag den 29. august 2024 

Kl. 16 – 18 på Rådhuset, Rådhusbuen 1, 4000 Roskilde, mødelokale 2A. 

 

Mia Kristina Hansen (Foreningen for børn med angst) X 

Gitte Dueholm (Kafé Klaus)    X 

Jørgen Berger Aafalk     Afbud 

Leni Grundtvig Nielsen (SIND og Lænken)   X 

Poul Struve Nielsen (Roskilde Lejerforening)   Afbud 

Sophie Zeeb      Afbud 

Gert Petersen     Afbud 

Elsebeth Gravgaard (Bedre Psykiatri)   Afbud 

Danny W. B. Pedersen     X 

 

Fra forvaltningen:  

Christine Vendel Jensen, Socialchef    X 

Lena Kethmer, afsnitsleder i Jobcenteret   X 

Iben Borup Løvschall, sekretær    Afbud 

 

Suppleanter: 

Carsten J. Larsen (Sand)    Afbud 

Martin Gybel Jensen     Afbud 

Birgitte Wismer (RoskildeJurist)   Afbud 

 

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Drøftelse af Social Profil – nøgletal på udsatteområdet 

3. Oplæg om samarbejdsflader mellem kommune og region på psykiatriområdet 

4. Spørgsmål til socialområdets opsøgende indsats 

5. Opfølgning på housing first 

6. Forslag om lånemuligheder for borgere der har problemer med hævekort 

7. Drøftelse af kommunale indgange  

8. Oplæg om ekspertkommissionens anbefalinger til fremtidens 

beskæftigelsesindsats 

9. Punkter til dialogmøde med BSU 

10. Eventuelt 
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1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden blev godkendt. 

 

2. Drøftelse af Social Profil – nøgletal på 
udsatteområdet  

Rådet drøftede den sociale profil, som forvaltningen udarbejder årligt. Den sociale profil 

indeholder væsentlige nøgletal på udsatteområdet for de tre forudgående år. 

 

Den sociale profil blev uddelt på selve mødet. Forvaltningen oplyser, at nøgletallene er på 

udvalgsmøde i september måned til orientering.  

 

Rådet kvitterede for opgørelsen.  

 

 

3. Oplæg om samarbejdsflader mellem kommune 
og region på psykiatriområdet   

v. Christine V. Jensen 

 

Forvaltningen præsenterer oplæg om samarbejdsflader mellem kommune og region på 

psykiatriområdet. Præsentationen er vedlagt referatet. 

 

I den efterfølgende dialog blev følgende bragt op:  

- Forvaltningen oplyser, at Sjælland har mange private socialpsykiatriske bosteder.  

- Ankestyrelsen har præciseret at regionen skal stille ledsagelse til rådighed til 

borgere, når de skal til behandling i regionen. Det betyder at flere kommuner 

ikke længere ledsager borgere som en del af §85. Roskilde kommune vurderer 

individuelt hvornår ledsagelse leveres af §85. 

- Det kan være svært at få hjælp i psykiatrien til borgere som har det svært 

 

 

4. Spørgsmål til socialområdets opsøgende indsats  

Rådet vil gerne høre nærmere om den opsøgende indsats på socialområdet vedrørende; § 

99 som forebyggende funktion og forskellige roller (hvor mange kasketter?), akutteam, § 

85 og hjemløseteam. Rådet uddyber punktet på mødet.  

 

Forvaltningen oplyser, at Roskilde har en opsøgende indsat som bruges som forbyggende 

og opsøgende funktion. Pjece om den opsøgende indsats blev udleveret på mødet.  

 

Medarbejderne fra det opsøgende team kører rundt og snakker med borgere, som de 

møder i særligt udsatte områder. De har også en social viceværts funktion i 3 
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boligområder. De opsøgende medarbejdere samarbejder med myndighed i Voksenservice 

om borgere i udsatte positioner, men de opsøgende medarbejdere har ikke en 

myndighedsfunktion. Medarbejdere fra voksenservice deltager i samarbejde med politi 

og psykiatri i PSP samarbejdet. 

 

5. Opfølgning på housing first  

Rådet får status på kommunens housing first indsats og herunder tilvejebringelse af 

boliger til borgere i udsatte positioner. 

 

Forvaltningen oplyser, at hjemløseteamet er blevet opnormeret med 1 medarbejder, så 

flere borgere kan få egen bolig. Roskilde Kommune har fortsat mange borgere på 

herberg. 

 

Der er 16 små boliger ved INSP, som Roskilde har anvisningsret til (forbeholdt hjemløse 

og med en billig husleje). Der er større fokus på, at borgerne skal kunne indgå i 

fællesskabet ved INSP  

(mht. mange mennesker og støj.) – slet denne del 

 

 

Forvaltningen har stadig fokus på billige boliger og flere permanente boliger. Der er nu 

kommet et større flow hos BOSJ, da de er ved at afslutte renoveringen af flere boliger. 

 

Forvaltningen oplyser, at der vil blive etableret 2 ekstra skæve-boliger i 2024. 

 

 

6. Forslag om lånemuligheder for borgere der har 
problemer med hævekort  

 

Punktet udsættes. 

 

7. Drøftelse af kommunale indgange  

Rådet ønskede at drøfte den gode indgang til kommunen for borgere i udsatte positioner.  

 

Rådet har oplevet, at en borger har haft svært ved at få hjælp og blev afvist i forbindelse 

med restance på huslejebetaling til BOSJ. BOSJ har stramme lovgivningsmæssige regler 

for hvad de må, i sådanne situationer. Borgeren havde svært ved at navigere i hvem der 

kunne hjælpe (Voksenservice, Ydelse, Borgerservice). Der er dog fundet en løsning, så 

borgeren kan beholde boligen. 

 

Flere borgere oplever, at Borgerservice har for lang ventetid, og der er et ønske fra rådet 

om mulighed for akuttider.   
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Hjemløseteamet i Roskilde Kommune arbejder på at afhjælpe nogle af disse 

problematikker i forhold til udsatte borgere. 

 

Rådet gør opmærksom på, at Roskilde Kommune kan blive bedre til at kommunikere 

med borgerne.  

 

8. Oplæg om ekspertkommissionens anbefalinger 
til fremtidens beskæftigelsesindsats  

Punktet udsættes. 

 

 

9. Punkter til dialogmøde med BSU  

Rådet drøftede kort punkter til dialogmødet med BSU d. 2. oktober. Forvaltningen skal 

senest have punkterne den 17. september.  

 

 

10. Eventuelt  

Næste møde torsdag d. 28. november 2024 kl. 16.00 indledes med besøg, rundvisning og 

dialog om projektet om afklaringspladser i socialpsykiatrien på Astershøjskolen.  

Der vil efterfølgende være møde og spisning på Rådhuset. Mødet forlænges derfor med 

en time frem til kl. 19.00 


